

From: [Christa Lowry](#)
To: [Casey Munro](#); [Jeanne Harfield](#)
Subject: FW: Ontario Bringing High-Speed Internet Access to More Communities - L'Ontario offre l'accès à l'Internet haute vitesse à plus de communautés
Date: August 4, 2022 10:35:14 AM

From: Minister of Infrastructure <Minister.MOI@ontario.ca>
Sent: August 4, 2022 10:18 AM
To: Minister of Infrastructure <Minister.MOI@ontario.ca>
Cc: Alexander, Carlene (MOI) <Carlene.Alexander@ontario.ca>; Vienneau, Jill (MOI) <Jill.Vienneau@ontario.ca>
Subject: Ontario Bringing High-Speed Internet Access to More Communities - L'Ontario offre l'accès à l'Internet haute vitesse à plus de communautés

CAUTION: This email originated from outside of the organization. Do not click links or open attachments unless you recognize the sender and know the content is safe.

Good morning,

The Government of Ontario is committed to ensuring that communities across the province have access to high-speed internet. We have made a historic investment of nearly \$4 billion in funding-based opportunities for unserved and underserved communities with the goal of connecting all regions in Ontario by the end of 2025.

Our Accelerated High-Speed Internet Program (AHSIP) was announced in March 2021 to support our commitment to bring access to all communities in Ontario as fast as possible. Led by Infrastructure Ontario, this innovative, competitive process enabled Internet Service Providers (ISPs) to bid for provincial support through a series of reverse auction events for defined geographic areas.

As I [recently announced](#), this competitive procurement process is now complete. The province has signed agreements with eight internet ISPs to bring faster internet to up to 266,000 unserved and underserved homes and businesses in as many as 339 municipalities across Ontario, including your municipality. As we implement this process, we are also undertaking work to ensure that no one is left behind and that every last home and business gets access to high-speed internet by the end of 2025.

As you well know, the government has also taken measures to reduce barriers to high-speed internet deployment, including putting in place several regulations and legislation to help support the end of 2025 timeline. In 2021, the Building Broadband Faster Act was enacted to speed up construction of broadband projects. To build upon this legislation, the government passed the Getting Ontario Connected Act, 2022, which further reduces barriers, duplication and delays, including setting new timelines for municipalities to respond to municipal rights-of-way permits, municipal consent requests, and data sharing requirements to support the deployment of designated broadband projects.

Infrastructure Ontario now has tools in place that will provide assistance to municipalities

and other partners related to the new requirements under the legislation and the overall implementation of these projects across the province. This includes the Technical Assistance Team (TAT) and the use of an online platform called Broadband One Window (BOW).

As you may recall from previous discussions, the TAT is something I committed to having in place as these projects get off the ground. The TAT is available to your municipal officials if they have questions around requirements, process, permitting applications and/or require technical and administrative assistance in meeting timelines and use of the BOW.

The BOW will help your officials work collaboratively with ISPs and other stakeholders to review and approve permitting applications, share data and information, and provide progress updates on project milestones. The BOW can also be used to request assistance, including from the TAT.

The Ministry of Infrastructure will be reaching out to your officials later today to provide them with further details on the TAT and BOW, as well as outlining the next steps Infrastructure Ontario will take to begin the onboarding process so we can get started on these projects and bring access to your communities as quickly as possible.

Thank you for your ongoing support to ensure that the people we serve have the access they need to participate in the digital world, and to help Ontario grow.

Should you have any questions, please do not hesitate to contact my office.

Yours sincerely,

The Honourable Kinga Surma
Minister of Infrastructure

Bonjour,

Le gouvernement de l'Ontario est déterminé à assurer que des communautés partout dans la province aient accès à l'Internet haute vitesse. Nous avons fait un investissement sans précédent de près de 4 milliards de dollars en occasions de financement pour des communautés non desservies ou mal desservies avec l'objectif de connecter toutes les régions en Ontario d'ici la fin de 2025.

Notre Programme accéléré d'Internet haute vitesse (PAIHV) a été annoncé en mars 2021 afin de soutenir notre engagement à offrir l'accès à toutes les communautés en Ontario le plus rapidement possible. Dirigé par Infrastructure Ontario, ce processus concurrentiel et innovant a permis aux fournisseurs de services Internet (FSI) de présenter une offre en vue d'obtenir le soutien provincial par l'entremise d'une série d'événements d'enchères inversées pour des zones géographiques définies.

Comme je [l'ai annoncé récemment](#), ce processus concurrentiel d'approvisionnement est maintenant terminé. La province a signé des accords avec huit fournisseurs de services

Internet afin d'offrir plus rapidement l'Internet à près de 266 000 foyers et entreprises non desservis ou mal desservis dans pas moins de 339 municipalités partout en Ontario, notamment la vôtre. À mesure que ce processus est mis en œuvre, nous entreprenons également du travail en vue d'assurer que personne ne soit laissé de côté et que tous les foyers et toutes les entreprises obtiennent l'accès à l'Internet haute vitesse d'ici la fin de 2025.

Comme vous le savez bien, le gouvernement a aussi pris des mesures visant à réduire les obstacles au déploiement de l'Internet haute vitesse, notamment en adoptant plusieurs règlements et lois afin de favoriser l'atteinte de l'échéance de la fin 2025. En 2021, la *Loi sur la réalisation accélérée de projets d'Internet à haut débit* a été promulguée afin d'accélérer la construction de projets à haut débit. Pour pousser plus avant cette législation, le gouvernement a adopté la *Loi de 2022 pour un Ontario connecté* qui réduit davantage les obstacles, la duplication et les retards, notamment en fixant de nouvelles échéances pour que les municipalités répondent aux demandes de permis d'emprises municipales et de partage de données pour appuyer le déploiement des projets à haut débit désignés.

Infrastructure Ontario a maintenant en place les outils qui fourniront de l'assistance aux municipalités et à d'autres partenaires relativement aux nouvelles exigences en vertu de la législation et de la mise en œuvre en général de ces projets partout dans la province. Ceci comprend l'Équipe d'assistance technique et l'utilisation de la plateforme en ligne appelée plateforme BOW pour les projets d'Internet à haut débit (plateforme BOW).

Vous vous souviendrez sans doute que lors de discussions précédentes, l'Équipe d'assistance technique est quelque chose que je me suis engagée à avoir en place lorsque ces projets verront le jour. L'Équipe d'assistance technique est à la disposition de vos fonctionnaires municipaux s'ils ont des questions concernant les exigences, le processus, les demandes de permis ou s'ils ont besoin d'assistance technique et administrative pour respecter les délais, ainsi que sur l'utilisation de la plateforme BOW.

La plateforme BOW aidera vos fonctionnaires à travailler en collaboration avec les fournisseurs de services Internet et d'autres intervenants pour réviser et approuver les demandes de permis, partager des données et des renseignements et fournir des mises à jour sur les progrès en vue d'atteindre des étapes importantes. La plateforme BOW peut également être utilisée pour demander de l'assistance, notamment de la part de l'Équipe d'assistance technique.

Le ministère de l'Infrastructure communiquera avec vos fonctionnaires plus tard aujourd'hui pour leur fournir plus de précisions au sujet de l'Équipe d'assistance technique et de la plateforme BOW, ainsi que pour leur indiquer les prochaines étapes qu'Infrastructure Ontario accomplira pour entamer le processus d'intégration afin que nous puissions amorcer ces projets et donner l'accès à vos communautés aussi vite que possible.

Merci pour votre soutien continu en vue d'assurer que les gens que nous servons aient l'accès dont ils ont besoin pour participer au monde numérique et pour aider l'Ontario à fructifier.

Si vous avez des questions, n'hésitez pas à communiquer avec mon bureau.

Cordialement,

L'honorable Kinga Surma
Ministre de l'Infrastructure

Confidentiality Warning: This e-mail contains information intended only for the use of the individual names above. If you have received this e-mail in error, we would appreciate it if you could advise us through the Minister's website at www.ontario.ca/page/ministry-infrastructure and destroy all copies of this message. Thank you.